

Hajdúhadház Város Önkormányzata
Csáfordi Dénes
Polgármester Úr részére
4242 Hajdúhadház, Bocskai tér 1.

Tisztelt Polgármester Úr!

Hajdúhadház Város Önkormányzata Képviselő testületének 2016. június 21-én hozott döntése (135/2016. (VI.21.)HÖ.sz.határozat) értelmében Hajdúhadház Város Önkormányzata a szociális étkeztetés, iskolai és óvodai étkeztetés (továbbiakban: étkeztetés) közfeladat ellátására 2016. szeptember 01. napjától 5 éves időtartamra feladatellátási szerződést kötött a Hajdúvitéz Nonprofit Kft-vel.

A KSH által 2016. szeptember – 2017. szeptember közötti időszakra vonatkozóan közölt **fogyasztói árindex a Munkahelyi és diákétkeztetés vonatkozásban 4,1 %**.

1. A fenti indexet vizsgálva fontosnak tartjuk megjegyezni, hogy a KSH Általános Forgalmi Adóval terhelt fogyasztói árakat vizsgálja, amely lakossági szempontból releváns és fontos, de szolgáltatásunk során alkalmazott nettó beszerzési árak esetében egyáltalán nem a valós változásokat modellezi. Az elmúlt időszak Általános Forgalmi Adót érintő jelentős csökkenései ugyanis egyes húsfélék (sertéshús, baromfi) tekintetében nagy mértékben visszafogták a hivatalos infláció mértékét.

Az inflációs érték meghatározásakor megfigyelhető, hogy szolgáltatásunkat érintő termékkör sokkal szűkebb skálát mutat, mint a nemzetgazdaságban figyelembe vett témakör.

Cégünk tevékenységét érintő főbb alapanyagok és termékek árainak változása – nyilvántartásunk szerint – az alábbiak szerint alakult:

Élelmiszerek árának vizsgálata elmúlt 12 hónap alapján		
Megnevezés	Beszerzési súly	Áremelkedés
Sertés hús	13%	10,0%
Baromfi hús	8%	6,0%
Húskészítmény	5%	5,0%
Szárazáru	16%	-2%
Mirelit, hal	14%	6%
Zöldség, gyümölcs	15%	12%
Pékáru	13%	5%

Tejtermék	14%	14%
ÖSSZESEN	98%	7,10%

2. Szolgáltatásunk költségeit ezen időszakban kimagaslóan terhelte a 430/2016.(XII.15.) sz. kormányrendelet által meghatározott 2017. évi minimálbér és garantált bérminimum emelkedés, illetve a 2018. januárjától alkalmazandó emelések mértéke is ismert már. A minimálbér a 2017. évben egy év alatt 14,4 %-kal nőtt míg a garantált bérminimum 19,9 %-ot emelkedett. A 2018. januárjában, további 7,7 % ill. 10,3% lesz a kötelező béremelés mértéke e két kategóriában. Az átlagkereset tekintetében a szolgáltatási ágazatban jelentős – az inflációs mutatókat is lényegesen meghaladó – növekedése közép és hosszú távú tendenciaként azonosítható.

Ennek egyik legfőbb kiváltó oka a több év alatt kialakult, országos méretű, a gazdaság egészében is egyre súlyosabb zavarokat eredményező szakképzett és szakképzetlen munkaerőhiány. A szolgáltatásunkban részt vevő munkavállalóink megtartása, illetve folyamatos biztosításuk egyik elkerülhetetlen feltétele, hogy az átlagkeresetek növekedését számottevően meghaladó mértékű bérfejlesztést tervezzünk. Az előzőekben részletezettek magával vonták és vonják azt, hogy a Társaság, minimálbérrel nem érintett munkakörökben foglalkoztatott munkavállalóinak esetében is gondoskodjunk olyan béremelésről, amely csillapítja a kötelező béremelésekből fakadó bérfeszültségeket.

Társaságunknál a realizálódott **bérköltség emelkedés 2017. évben** összességében **17,16%** volt.

Össz bérköltség vizsgálata elmúlt 12 hónap alapján	
Megnevezés	Emelkedés mértéke
Szakképzetlen minimálbér emelkedés	8,69%
Szakképzett minimálbér emelkedés	17,80%
Egyéb beosztások	23,47%
ÖSSZESEN	17,16%

2018. év elején további 6,5%-os ráfordítás növekedését terveztünk az üzem és szolgáltatásbiztonság érdekében a munkaerőbér területén.

3. Az energiahordozók vonatkozásában az emelkedés mértéke mindössze 0,6%, de ez a szám magában foglalja a lakossági rezsicsökkentés hatását, amely ránk, mint gazdálkodó szervezetre nem volt érvényes. A szolgáltatást ezen a területen szintén jelentős költségnövekedés érintette.
4. Fentiekben bemutatott munkaerő piaci helyzet, az ezzel szorosan összefüggő bérköltség növekedés és a fogyasztói árindex hatásának együttes következményeként az éves áremelésre **10%-os** mértékben kívánunk javaslatot tenni az alábbi táblázat adatait alapul véve

Elmúlt 12 hónap

Súlyozott arány	Inflációs index	Súlyozott változás
45%	7,10%	3,20%
35%	17,60%	6,16%
20%	0,60%	0,12%
Összetett, tevékenységüket érintő általunk számított index:		9,48%

Az új árakat egyetértésük esetén 2018. február 1-től tervezzük alkalmazni.

Kezdeményezésünk kapcsán számítunk érveink mérlegelésére és az eddigi jó együttműködésünkre alapozott támogatásukra.

Hajdúhadház, 2017. december 28.

PH